
 
HUSK DETTE REFERAT ER MEGET FORTROLIGT. 

Bestyrelsesmøde den 23.5.2023 
Sted: Hos Henrik Refslund, Skast 48 

 
Afbud fra Lars Erik  

Bendix gammelgaard 
 

 
1. Velkommen og siden sidst 

 
 

Anita bød velkommen –  
 

2. Godkendelse af referat fra sidste møde 
 
Godkendt 

 
 
 

3. Politisk status ved gruppenæstformanden  
Bo: 
 
Vindmøller – hvordan formidles pengene  
30 ansøgninger 10 godkendt  
1500 hektar solceller og  
104 vindmøller godkendt  
Tønder kommune skal ha skovrejsning, brakmarker og lavbundsjorde  
Der er ikke kun taget hensyn til økonomi. 
TL skal ikke påtale at processen er ændret. – kunne indikere at det ikke var helt 
korrekt  
Evt afstemning i Toftlund – antal m fra Vind/solcelle parker? 
Der skal evt oprettes kontor på rådhuset som behandler Vind og solcelle 
parker  
Vi kan være godt tilfredse med de penge der giver til lokal befolkning og 
Kommunens ”fond” 
 
Børnehave struktur  
Meget forskelligt hvor der er for mange plaser der er  og hvor der mangler børn 



Skoler:  Højer skole er udfordret på elevtal. 7 meldt til 0 klasse. 
Der er snart mini budget seminar  - TL skal klædes på inden  
Mht til børnehaver- skoler  
TL er positive overfor at der evt. friskoler. 
 
Der indkaldes til udviklingsmøde i Toftlund. 
  
 
 

 
. 

 
4. Økonomi og medlemmer 

 
.vi har en ca beholdning på kr. 59.000,- 

 
Vi har ca 20.000 tilbage af partistøtte 

 
Medlemmer 145 
Lars Erik hvad er status på medlemmer, der ikke har betalt. 

 
Af beholdingen tages  
Kr 3000 til vadehavsmesse  
Kr 5000 til bus til Christiansborg  

 
a. Afsættelse af fast årligt beløb til arrangementsudvalg  

          aftalt at vi betaler kr 10.000 pr år  
 

Til køb af bolcher + div -      lidt til rådighed for udvalget, for ikke at skulle 
spørge hver gang. 
I år (2023)  kr 5000 til bus + 5000 ekstra  

 
5. Arrangementer - netværksmøde den 31/5 

 
Netværksgruppe medlemmer kan evt gå lidt på skift. Få evt nye medlemmer 
med – eller udskiftning. 

 
Er der nogen i netværksgruppen der har ideer. – skal vi ha nogen udefra til at 
komme med oplæg. 
Evt. en fra er erhvervsråd hvor vi er medlem. 
En fra Skærbæk erhvervspark – Der er  aftalt besøg. For Alle medlemmer  

  27,  juni kl 19.00  aftalt med Jan Jessen  
  
 

Skal vi støtte traktor træk i Visby ca 4000 besøgende ?  JA. (fortroligt) 
Dem der kommer er vores målgruppe. 
Banner op + vi viser os med TL jakker  
Vi deltager i valgåret i 2025. – Kr. himmelfartsdag  
MEN ingen siger nogen hverken i byrådsgruppen eller i netværksgruppen. 
Evt sponsor pakke til 1500,-/kr 2500  
Henrik R finder ud af om hvad vi kan få for en sponsor pakke  

 
. 

 
6. Seneste nyt om organisationsstrategien 



 
Anita har drøftet med KB gruppen ved strategi planen. 
KB gruppen foreslår at vi sætter os sammen evt en dag kl 17.00 
Evt dato – vi foreslår 27/9  kl 17.00 på rådhuset. 
DENNE DATO ER ÆNDRET TIL DEN 15.8. 

 
. 

 
7. På forkant med KV25 – Borgmesterkandidat 

 
Anita : hvad gør vi. Hvornår?? 

 
Henrik Frandsen stille sig ikke til rådighed. 
Anita stiller sig til rådighed.  (MEN ikke officielt endnu) 
Vi kan evt til næste general forsamling indkalde til opstilling af 
borgmesterkandidat. 
Der sættes proces i gang med opstilling af borgmesterkandidat. 
Vi går ikke til pressen – skal ha clearet med Henrik F om han stiller op som 
kandidat for TL 

 
Anita snakker med Henrik om opstilling på TL  

 
. 

 
8. Næste møde  

 
 

23 august kl 19.00 hos Bo Jessen 
 

 
 
 

. 
 
 

9. Eventuelt 
Taget undervejs 

 
. 


